
Haveforeningen Grænsen

Ordinær generalforsamling

Århus. Den 24.05.2023.

Dagsorden:

1. Valg af Dirigent

2. Valg af stemmetællere 3

3. Beretning v. Susanne

4. Aflæggelse af regnskab for 2022 v. Gert Dagø, Kasserer

5. Godkendelse af budget, fællesudgifter og haveleje, fastlæggelse af el og vand udgifter for
enkelte haveejer for 2023

6. Indkomne forslag er nummereret og indskrevet i denne indkaldelse

7. Formand fratræder. Der skal vælges en formand til en 1-årig periode.

8. På Valg: Lise, Gert og Per. Der skal vælges 3 nye medlemmer til 2 årig periode.

9. Suppleanter på valg Max, Mogens og Marie. Der skal vælges 2 nye suppleaneter til en 2-årig
periode.

10. Valg af interne 2 revisorer og 2 suppleanter. Der skal vælges 4 personer til en 1-årig
periode.

11. Valg i vurderingsudvalg. 2 poster er på valg. Der skal vælges 2 personer til en 2-årig
periode.

12. Evt.

Referat:

1. Valg af Dirigent: Keld er valgt som dirigent

2. Valg af stemmetællere 3: Arne have 52. Lars have 30 og Lars have 124..



3. Beretning v. Susanne: Går af som formand efter 3 ½ år på posten.

Der sendes ikke længere fysiske breve til haveejere.

Der er en del udfordringer ift parkering på vejene. Susanne foreslår at bilejere, som parkerer
deres biler på vejen, sætter en seddel med tlf nr i vinduet. Det er ulovligt at parkere på vejene
inde i haveforeningen, bortset fra nogle få faste p-pladser.

Kloakeringsprojektet fylder på forskellig vis bl.a. Ifm overgravede vandrør mgl. P-pladser osv.
Alle opfordres til sålænge gravearbejdet står på, at have lidt vand i reserve, så man kan lave sig
en kop kaffe.

Der er forskellige fællesskaber bl.a. Arbejdsgrupper. Nye haveejere inviteres til at skrive sig på
arbejdsgrupper, hvis der er interesse.

Vi minder endnu engang om at bestyrelsesarbejde, er frivilligt arbejde og det må derfor
forventes at der kan være noget ventetid, inden der kommer svar på mailen. Der er forsat
mulighed for at møde op til Åbent kontor.

Der er kommet en ny FB gruppe, da administrator er flyttet fra hvf Grænsen. Ny grp hedder
Grænsen/ Riisvangen og administreres af en haveejer fra hvf Riisvangen.

4. Aflæggelse af regnskab for 2022: Når det endelige regnskab er klar til godkendelse,
formentlig i juni måned, vil dette blive sendt ud til medlemmerne og der vil blive lavet afstemning
via Doodle.

Udarbejdelse af dræn vil løbe op i samlet ca. Kr 1.000.000, som skal deles med Riisvangen.

Pia have 21 - Ønsker at regnskabet sendes ud 14 dage før GF. Dette blev lovet ved sidste GF.
Får man honorar, når man sidder i bestyrelsen?

Svar: Ja, vi der sidder i bestyrelsen modtager et honorar for vores arbejde. Samlet set er det kr
ca. 3000,- pr bestyrelsesmedlem pr år.

5. Godkendelse af budget, fællesudgifter og haveleje, fastlæggelse af el og vand udgifter for
enkelte haveejer for 2023

Pia have 21 - Hvilket Energi selskab har vi? Hvis det er en variabel aftale, bør vi alle holde øje
med elpriser.

Budget enstemmigt vedtaget.



6. Indkomne forslag;

1 - .Formand/kvinde og kasserer er i forbindelse med den daglige drift bemyndiget til at tegne
foreningen i økonomiske anliggender samt til at disponere over foreningens midler via
elektroniske selvbetjeningsløsninger, herunder netbank, mobilbank og betalingskort. Med
betalingskort kan der kun betales op til 5000,00 kr. per gang.

Begrundelse:

Det er meget upraktisk at hver gang der skal betales mindre beløb ved køb i dagligvarebutikker
m.m, er formand eller kasserer selv nødsaget til personligt at lægge ud og derefter få beløbet
overført til egen konto.

Forslaget er enstemmigt vedtaget. Tages med videre til urafstemning.

Charlotte have 75: Jeg har modtaget kortet fra banken. Vil I tjekke at jeg er slettet i banken?
Svar Gert: Der skulle gerne være styr på det nu.

2 - Bestyrelsen foreslår en ændring af antal bestyrelsesmedlemmer jf. § 11 stk. 2 (før valg af ny
bestyrelse)

Bestyrelsen består af 7 personer, der vælges for en 2-årig periode. Formand og kasserer
vælges særskilt, henholdsvis i lige og ulige år. 4 bestyrelsesmedlemmer vælges i lige år og 3 i
ulige år. Bestyrelsen konstituerer sig selv med næstformand og sekretær. Generalforsamlingen
vælger suppleant er efter behov.

Der er flere hænder at fordele arbejdsopgaverne blandt.

Pia have 21 - kan vi gøre det sådan at det skrives at bestyrelsen skal bestå af enten 5 eller 7
medlemmer.

Else have 15 - Skal det ikke skrives at der skal være et ulige antal af bestyrelsesmedlemmer.

Forslaget er enstemmigt vedtaget. Kommer med til Urafstemning.

3 a - Søren have 79 - forslag om høns.

Pia have 21 - Jeg kan være nervøs for lugtgener. Kunne det være en ide, at oprette en gruppe
der kan være behjælpelig med hønsehold? Pia ønsker at lave et ændringsforslag, som betyder
at hønsehus skal placeres mindst 10 meter fra nabos hus?



Max have 63. - Det forventes at der er tale om få haver, der ønsker at holde høns og at disse er
ansvarlige omkring husdyrhold.

Søren forslagsholder -Jeg fastholder mit forslag.

Arne have 52 - Når der tales om bier må der max være bier i 20 % af haverne. Kunne vi gøre
noget at det samme omkring høns.

Lars have 124.. Kunne vi lave en ordning om at der informeres om, i hvilke haver, der er høns?

Charlotte have 75 - Jeg foreslår 5 meter til nabos hus / terrasse.

Lars have 124 - Er reglen nu at hønsehus skal placeres 2,5 m fra skel.

Ændringsforslag - Forslag om 5 m fra nabes hus og terrasse: 47 stemmer ja. 33 stemmer nej. 4
stemmer blank.

Oprindeligt forslag med tilføjelse:

42 stemmer nej. 40 stemmer ja. 3 stemmer blank.

3 b - Søren have 79 - Forslag om bier:

Lars have 124 - Antallet af bier er dalende og hvis vi ønsker bier og bestøvning i fremtiden, er
vi nødt til selv holde dem.

Pia have 21 - Jeg er meget allergisk og jeg vil ønske at der oprettes en støttegruppe, som
hjælper med etablering af bistader.

Lars have 124 - Jeg foreslår at man skal være meldt ind i biavlerforeningen såfremt man ønsker
at holde bier.

Foreslagstiller: Jeg fastholder mit forslag.

Arne have 52 - Hvis vi have bestøvet vores frugt og grøntsager, er vi nødt til selv at holde bier.

51 stemmer ja. 31 stemmer nej og 2 stemmer blank.

7. Formand fratræder. Der skal vælges en formand til en 1-årig periode.

Søren have 79 er enstemmigt valgt.



8. På Valg: Lise, Gert og Per. Der skal vælges 3 nye medlemmer til 2 årig periode.

Gert genopstiller og vælges enstemmigt.

Lise og Per genopstiller og vælges enstemmigt.

Max og Marie er enstemmig valgt som bestyrelsesmedlemmer for 1 årig periode..

I 2024 er Søren, Kristina, Max og Marie på valg.

9. Suppleanter på valg Max, Mogens og Marie. Der skal vælges 2 nye suppleaneter til en 2-årig
periode.

Erik have 31, Mogens have 105 og Dina have 142 stiller op som suppleanter og vælges
enstemmigt.

10. Valg af interne 2 revisorer og 2 suppleanter. Der skal vælges 4 personer til en 1-årig
periode.

Lars og Carsten genopstiller og vælges enstemmigt. Charlotte have 75 opstiller og vælges som
suppleant.

11. Valg i vurderingsudvalg. 2 poster er på valg. Der skal vælges 2 personer til en 2-årig
periode, så udvalget består af minimum 3 personer.

Lene have 143 - Hvor meget koster det mere, at få sin have vurderet af et eksternt udvalg?

Lise: Det koster omkring kr 300 mere pr. vurdering..

Charlotte have 75 - Hvem betaler differencen?

Lisbet have 106 melder sig og vælges enstemmigt.

Pia have 21 - Der har tidligere været nogle dårlige erfaringer med bestyrelsesmedlemmer, der
også er i vurderingsudvalget.

Lisbeth have 106 er således ikke valgt til vurderingsudvalget.

Da der kun var 1, der ønskede at stille op, er der fremover intet vurderingsudvalg.



12. Evt.


